
O sile Svätého Ducha 

Keď apoštoli chodili s Ježišom, videli nespočetné množstvo zázrakov. Utíšenie búrky, 

viaceré vzkriesenia aj nasýtenie tisícok ľudí niekoľkými bochníkmi chleba. V tom čase sa 

naučili veľa o Božej láske a o tom, že treba nastaviť druhé líce. Dozvedeli sa veľa aj o 

bezhraničnom Božom milosrdenstve. Očividne sa im veľmi dramaticky zmenil život. 

No tí istí apoštoli sa po Ježišovom zatknutí rozpŕchli. Peter zaprel, že Ježiša pozná. Judáš ho 

zradil. Všetci si mysleli, že je koniec, a poddali sa pokušeniu a strachu. No v skutočnosti to 

bol len začiatok.  Keď potom v nedeľu po Pasche apoštoli uvideli Ježiša, zmenili sa. Ich 

viera opäť ožila. A na Turíce sa v ich živote uvoľnil Svätý Duch. „Všetkých naplnil  Svätý 

Duch“ (Sk 2, 4). Všetko, čo dovtedy videli a počuli, ich pohýnalo vyjsť do sveta a budovať 

Cirkev. A toto všetko máme zaznamenané v Skutkoch apoštolov. Čítal si už niekedy 29. 

kapitolu Skutkov apoštolov? Samozrejme, že nie – taká totiž neexistuje. Teda aspoň nie v 

Svätom písme. Dvadsiatu deviatu kapitolu Skutkov apoštolov tvorí príbeh toho všetkého, čo 

sa stalo od chvíle Pavlovho uväznenia až podnes. Táto kapitola opisuje dvetisícročné dejiny, 

do ktorých patrí svätý Ján Zlatoústy, Anton Pustovník aj svätý František z Assisi. Sú v nej 

zapísané príbehy mučeníkov a mučeníc – napríklad svätej Felicity a Perpetuy i blažení 

P.P.Gojdič, V. Hopko, M. D. Trčka. Sú v nej aj príbehy o radostných a oddaných 

služobníkoch, akými boli svätý Vincent de Paul alebo Matka Terézia z Kalkaty. A či tomu 

veríš alebo nie, jeho súčasťou je aj príbeh o tebe. Vlastne v dvadsiatej deviatej 

kapitole Skutkov apoštolov zohrávaš dosť veľkú úlohu. Aj v tebe totiž žije Svätý Duch. 

Ustavične v tebe účinkuje a formuje ťa tak, aby si dokázal priniesť zmenu do svojho kúta 

sveta a Cirkvi. Máš k dispozícii Božiu milosť, ktorá ti pomáha počúvať a poslúchať 

usmernenia Svätého Ducha.   

Pri pohľade na hrdinov Písma a Cirkvi si môžeme veľmi rýchlo začať myslieť, že to 

boli výnimoční ľudia – a to aj naozaj boli! No stali sa takými len preto, lebo počúvali 

Svätého Ducha. A to môže rovnako aj každý z nás. Nemysli si: „Ja som len obyčajný 

človek.“ Neklaď hranice tomu, čo v tebe a skrze teba môže Svätý Duch vykonať. Svätý Duch 

neustále klope na dvere tvojho srdca. Chce ti povedať, že aj ty môžeš pre Ježiša urobiť veľké 

veci. Chce ťa presvedčiť, že Boh si ťa váži, miluje ťa a chce ťa použiť ako svoj nástroj. Náš 

život napĺňajú mnohé hlasy. Počujeme ich od členov rodiny, kolegov aj susedov. Počúvame 

ich v rádiu, v televízii, novinách aj na internete. V duchovnom živote je to podobné: 

počujeme našepkávanie diabla, ktorý sa nás pokúša zviesť na hriech, a počujeme aj 

vnuknutia Svätého Ducha, ktorý nám chce pomôcť stať sa svätými. Ako teda môžeme 

všetky tieto hlasy rozlíšiť a sústrediť sa len na hlas Svätého Ducha? Pár rád nám 

ponúka Jánovo evanjelium. V rozprávaní o Poslednej večeri Ján hovorí, že Ježiš prisľúbil 

svojim učeníkom Svätého Ducha. Tento Duch, hovorí, „ukáže svetu, čo je hriech“ a „čo 

spravodlivosť“. Zároveň nás teda usvedčí aj presvedčí o pravde – tým, že ju zvestuje priamo 

nášmu srdcu (porov. Jn 16, 8 - 14).     
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